
Wyniki oceny merytorycznej projektów zgłoszonych w ramach Społecznych Wniosków do budżetu gminy Wołomin na rok 2026 

Lp. Autor Ocena Tytuł Skrócony opis Uzasadnienie oceny negatywnej Koszt po 

weryfikacji 

1 Natalia 

Miecznikowska 

pozytywna Harmonia Przestrzeni  

w Czarnej 

Harmonia przestrzeni w Czarnej – projekt dla 

ludzi i miejsca. To inicjatywa, której celem 

jest stworzenie estetycznej, funkcjonalnej 

i otwartej przestrzeni publicznej służącej 

wszystkim mieszkańcom. To inwestycja 

w przestrzeń, która ma tętnić życiem – przez 

cały rok. Harmonia przestrzeni to nie tylko 

projekt infrastrukturalny – to przede 

wszystkim pomysł na budowanie silnej, 

zintegrowanej i aktywnej społeczności. 

 500 000 zł 

2 Katarzyna 

Kosobudzka 

pozytywna TOALETA 

PUBLICZNA 

w centrum 

Wołomina! 

Zagłosuj za TOALETĄ PUBLICZNĄ 

w centrum miasta! Zadbaj o DOSTĘPNOŚĆ 

przestrzeni publicznej dla Ciebie, Twoich 

bliskich, sąsiadów i gości. Przyczyń się do 

AKTYWIZACJI osób o specjalnych 

potrzebach. Twój głos to cegiełka do 

ZADBANEJ OKOLICY dworca PKP a tym 

samym, poprawy WIZERUNKU w oczach 

wielu przyjezdnych. Wspólnie możemy 

podnieść komfort użytkowania tak często 

odwiedzanej okolicy! 

 330 000 zł 

3 Paweł Baran pozytywna Bezpieczna droga do 

szkoły – nakładka na 

ul. Cichorackiej 

Projekt ma na celu zwiększenie 

bezpieczeństwa dzieci i młodzieży na ul. 

Cichorackiej w Starych Grabiach poprzez 

naprawę zniszczonej nawierzchni. Dziury 

zmuszają do niebezpiecznych manewrów, 

zwiększając ryzyko wypadków. 

Modernizacja poprawi bezpieczeństwo 

wszystkich użytkowników drogi i usprawni 

infrastrukturę w gminie Wołomin. 

 300 000 zł 

4 Urszula Zych pozytywna Naprawa ulic 

gruntowych 

w Lipinkach 

Projektuje się wykonanie nawierzchni 

tłuczniowej, w granicach istniejącego pasa 

drogowego. Po wykonaniu podtorza, 

konstrukcja nawierzchni zostanie wykonana 

 500 000 zł 

 



według poniższego schematu: - wykonanie 

i wyprofilowanie koryta pod nawierzchnię - 

doprowadzenie podłoża pod nawierzchnię do 

grupy nośności G1, czyli mieszanka 

kruszywa stabilizowanego cementem oraz 

wykonanie warstwy odsączającej lub 

odcinającej z geowłókniny - wykonanie 

dolnej warstwy nawierzchni z destruktu 

betonowego o ciągłym uziarnieniu 

5 Anna Kanclerz pozytywna W ASNYKOWYM 

CHRUŚNIAKU - 

ZIELENIEC przy ul. 

Asnyka i WIŚNIOWA 

ALEJA 

Stworzenie bardziej przyjaznej dla 

mieszkańców przestrzeni komunikacyjnej 

w ul. Asnyka (ciąg pieszo-rowerowy bardziej 

zielony) oraz naturalnie dzikiego 

i sprzyjającego nieskrępowanej egzystencji 

roślinności; terenu do zabawy dla dzieci oraz 

odpoczynku.  

„Patrzenie na piękno przyrody jest 

pierwszym krokiem do oczyszczenia umysłu”. 

Amit Ray 

 

 185 000 zł 

6 Anna Kanclerz negatywna ZIELONY 

KORYTARZ – czyli 

naturalny ciąg  

pieszo-rowerowy 

w cieniu JÓZEFY 

 i PROTA 

na przedłużeniu 

ul. Reja 

Zachowanie i ochrona zielonego korytarza 

pomiędzy centrum Wołomina a terenami 

leśnymi na południu miasta. Stworzenie 

naturalnego ciągu pieszo-rowerowego na 

przedłużeniu ul. Reja z pomnikami przyrody, 

dębami - Józefą i Protem. „Idę do natury, aby 

być kołysanym i uzdrowionym, i aby moje 

zmysły zostały uporządkowane” – John 

Burroughs 

Lokalizacja projektu „ZIELONY KORYTARZ – czyli naturalny 

ciąg pieszo-rowerowy w cieniu JÓZEFY i PROTA na przedłużeniu 

ul. Reja” pozostaje w sprzeczności z zapisami miejscowego planu 

zagospodarowania terenu. Działki wskazane jako miejsce 

realizacji projektu w planie miejscowym są oznaczone jako droga 

mająca służyć w przyszłości do obsługi nieruchomości położonych 

po obu jej stronach. Zmiana przeznaczenia nieruchomości w planie 

spowoduje ograniczenie przyległych nieruchomości w dostępie 

do drogi publicznej, a tym samym ograniczy albo wręcz 

uniemożliwi ich zagospodarowanie w sposób zgodny z planem 

miejscowym. 

Jako cel projektu wskazano „ochronę zielonego, dzikiego terenu ze 

starodrzewiem (dęby) i poprowadzenie w jego cieniu gruntowej 

ścieżki pieszo-rowerowej, omijającej bezpośrednio teren pod 

koronami Józefy i Prota – dębów – tworząc w ten sposób bajkową 

trasę na popołudniowe spacery, przejażdżki, czy też niedzielne, 

poobiednie włóczęgi”. Tymczasem to miejsce właśnie takim jest 

390 000 zł 



w chwili obecnej. Istniejąca ścieżka jest wystarczająca, żeby 

swobodnie nią spacerować lub przejechać rowerem. Urządzanie 

ciągu pieszo-rowerowego w miejscu, gdzie i tak jest planowana 

droga, jest niecelowe i nieekonomiczne. Natomiast nie ma 

przeciwwskazań, żeby gmina, projektując w przyszłości ciąg 

komunikacyjny, zaplanowała przebieg drogi w taki sposób, aby 

spełniała też funkcję ciągu pieszo-rowerowego. 

Projekt zakłada doposażenie terenu w miejsca odpoczynku 

i montaż elementów małej architektury miejskiej, tymczasem 

w naszej opinii to miejsce przetrwało tylko dlatego, że jest 

w naturalnym otoczeniu. Niezasadny jest również montaż koszy na 

śmieci z uwagi na brak możliwości odbioru odpadów z tego 

miejsca, ponieważ nie dojedzie tam pojazd używany do zbiórki 

i wywozu odpadów komunalnych. Ponadto tworzenie w otoczeniu 

pomników przyrody miejsca gromadzenia odpadów nawet 

w przypadku codziennego ich odbioru będzie zagrożeniem dla tych 

pomników.   

W związku z powyższym projekt „ZIELONY KORYTARZ – czyli 

naturalny ciąg pieszo-rowerowy w cieniu JÓZEFY i PROTA na 

przedłużeniu ul. Reja” uzyskuje negatywną ocenę merytoryczną. 

W celu umożliwienia lepszej dostępności do miejsca, gmina 

w ramach bieżącego utrzymania proponuje utwardzenie istniejącej 

ścieżki, zwłaszcza na odcinku od strony zjazdu z ul. 1 Maja, 

a także ustawienie kosza przy zjeździe z ul. 1 Maja oraz 

umieszczenie tablic informacyjnych w pobliżu pomników 

przyrody. 

7 Adam Kral pozytywna Plac zabaw na 

skwerze Sikory – 

bezpiecznie i zielono 

Projekt zakłada wykonanie nasadzeń zieleni, 

wprowadzenie rozwiązań zapewniających 

cień na placu zabaw, modernizację 

monitoringu wizyjnego oraz wymianę 

ogrodzenia w celu zwiększenia 

bezpieczeństwa. 

 

 500 000 zł 

8 Cezary Pędzich negatywna Budowa 2 kortów 

zewnętrznych 

z nawierzchnią typu 

sztuczna trawa 

Budowa 2 kortów tenisowych zewnętrznych 

ze sztuczną nawierzchnią. Powiększenie 

bezpłatnej oferty sportowej dla mieszkańców 

Gminy Wołomin. Nauka i doskonalenie 

Projekt uzyskał negatywną ocenę merytoryczną z następujących 

powodów: 

O ile koszt budowy samych kortów przedstawiony w kosztorysie 

jest realny, to przy realizacji tego typu inwestycji musimy pamiętać 

499 665 zł 



umiejętności gry w tenisa ziemnego bez 

limitu wieku. Promowanie zdrowego stylu 

życia. Obecnie w Wołominie nie ma żadnego 

kortu ze sztuczną nawierzchnią. 

o wykonaniu dodatkowych działań tak, żeby inwestycja była 

funkcjonalna i kompletna. Jest to niezbędny warunek do jej 

późniejszego utrzymania i administracji. Przede wszystkim na 

wskazanym terenie rosną obecnie drzewa, więc do kosztów 

projektu należy doliczyć inwentaryzację zieleni, koszty wycinki 

i inne prace związane z przygotowaniem obecnie „dzikiego 

terenu”. Należy przewidzieć przestrzeń gospodarczą i sanitarną 

nieco bardziej cywilizowaną niż tymczasowa toaleta (szatnia, WC 

z natryskami) taką jak magazynek gospodarczy na 

przechowywanie (taczka, rozdzielnia prądu, węże do podlewania, 

siatka i inne), ewentualne pomieszczenie dla osoby obsługującej 

kort tenisowy oraz miejsce na kosze na śmieci i małą architekturę 

typu ławki. Dodatkowo, należy przewidzieć utwardzone dojście 

do kortów. Nowy obiekt to także zapotrzebowanie na parking 

(min. 5-6 miejsc parkingowych dla osób korzystających z kortów). 

W kosztorysie nie uwzględniono również kosztów związanych 

z doprowadzeniem wody oraz ujęcia do podlewania kortów, 

a także kanalizacji do pomieszczeń gospodarczo-sanitarnych. 

Przedstawione w kosztorysie koszty utrzymania i eksploatacji 

kortów nie uwzględniają zatrudnienia pracowników w celu 

ochrony, konserwacji i utrzymania porządku na terenie obiektu. 

Ponieważ proponowana lokalizacja jest w miejscu mało 

uczęszczanym, w projekcie należy przewidzieć koszt montażu 

i utrzymania monitoringu. Po analizie kosztów projektu zespół 

zadaniowy stwierdził, że proponowany kosztorys nie pokryje 

kosztów realizacji inwestycji. Dodatkowo proponowana 

lokalizacja znacznie podwyższa koszt obsługi i utrzymania 

obiektu. 

Sama idea budowy kortów jest potrzebna natomiast należy 

przeznaczyć na nią środki większe niż te dostępne 

w ramach Społecznych Wniosków do Budżetu Gminy. 

9 Robert Mućka pozytywna Koszykówka nie tylko 

na hali – boiska do 

koszykówki 3x3 dla 

wszystkich 

mieszkańców 

Celem projektu jest wybudowanie 

4 polipropylenowych boisk do koszykówki 

3x3, które będą służyć wszystkim 

mieszkańcom Wołomina. Takiego obiektu nie 

ma na terenie naszego miasta ani w 

najbliższej okolicy. Dzięki tym boiskom 

dzieci, młodzież i dorośli będą mogli 

w komfortowych 

 500 000 zł 



i profesjonalnych warunkach grać 

w koszykówkę na świeżym powietrzu. 

Mamy w Wołominie Kluby koszykówki 

dziewcząt 

i chłopców a nie mamy dobrego obiektu do 

uprawiania koszykówki na świeżym 

powietrzu. 

10 Emilia 

Miśkiewicz 

pozytywna Modernizacja dróg 

w Zagościńcu – krok 

po kroku zmieniamy 

Zagościniec 

Stan dróg gruntowych w Zagościńcu utrudnia 

życie mieszkańcom, dlatego pierwszym 

etapem jest odcinek ul. Suchej. Pył z dróg 

szkodzi zdrowiu, powodując problemy 

z układem oddechowym, alergie. Osadza się 

na budynkach, ogrodzeniach i roślinach, 

pogarszając estetykę otoczenia. Po deszczu 

drogi są błotniste. Nawierzchnia tłuczniowa 

zapewni stabilny przejazd, ograniczając 

emisję pyłu latem i powstawanie błota 

w okresie jesienno-zimowym. To początek 

planu poprawy infrastruktury drogowej 

w Zagościńcu. 

 500 000 zł 

11 Piotr Pernej pozytywna Wybudowanie 

obiektu socjalno-

gospodarczego na 

potrzeby 

mieszkańców gminy 

Wołomin przy 

ul. Miłej 10 

w Duczkach 

Uporządkowanie przestrzeni na terenie 

dawnego przedszkola wraz z wyburzeniem 

starego budynku i wybudowaniem obiektu 

socjalno-gospodarczego (modułowego) na 

potrzeby mieszkańców gminy Wołomin przy 

ul. Miłej 10 w Duczkach. 

 500 000 zł 

12 Anna Kanclerz negatywna ODBETONOWANIE 

PLACU 3 MAJA. 

Łatwo i tanio. 

Chcemy odbetonowania 150m2 placu 

i posadzenie 50 drzew dużych i krzewów 

wraz z pielęgnacją. Mieszkańcy potrzebują 

więcej zieleni a nie betonu. Potrzebujemy jak 

najwięcej zieleni w mieście nie obciążając 

budżetu milionowymi pożyczkami. Te 

pieniądze można wydać na pozyskanie już 

istniejących terenów zielonych z dojrzałymi 

drzewami. 

Projekt koliduje z zadaniami rozpoczętymi przez Gminę Wołomin 

oraz jest sprzeczny z Gminnym Programem Rewitalizacji (zgodnie 

z paragrafem 16, punkt 3 i 4 Zasad zgłaszania, oceny i wyboru 

Społecznych Wniosków do Budżetu Gminy Wołomin na rok 

2026). 

Konieczność kompleksowej przebudowy placu wskazały już 

konsultacje założeń Gminnego Programu Rewitalizacji w roku 

2016, czego skutkiem było wpisanie przedsięwzięcia nr 23 

„Ożywienie Placu 3 Maja” do obowiązującego Gminnego 

Programu Rewitalizacji. Powyższą konieczność potwierdziły 

konsultacje innych dokumentów: - miejscowego planu centrum, - 

390 000 zł 



miejscowego planu rewitalizacji, - aktualizacji Gminnego 

Programu Rewitalizacji. Zgodnie z zapisami obowiązującego GPR 

ogłoszono konkurs architektoniczny, którego jury składało się 

z sędziów rekomendowanych przez Stowarzyszenie Architektów 

Polskich – partnera konkursu. Wytyczne projektowe zostały 

przygotowane w oparciu o szerokie konsultacje społeczne. Po 

publicznej dyskusji pokonkursowej odbyły się kolejne konsultacje, 

tym razem w celu doszczegółowienia zwycięskiej koncepcji. 

W 2024 roku odbyło się postępowanie przetargowe, które wyłoniło 

wykonawcę dokumentacji projektowej włączając w to uzyskanie 

pozwolenia na budowę. W przygotowanie dokumentacji 

zaangażowani są również eksperci zajmujący się technologiami 

pozwalającymi na poprawę warunków siedliskowych 

i zwiększenie usług ekosystemowych. Przygotowywana 

dokumentacja będzie podstawą ubiegania się o środki zewnętrzne 

na realizację tej inwestycji. W związku z powyższym realizacja 

proponowanego projektu "ODBETONOWANIE PLACU 3 

MAJA. Łatwo i tanio" jest niemożliwa ze względu na trwający 

właśnie proces projektowy i inwestycyjne plany gminy. 

 


